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Styret i Sykehusinnkjøp HF inviteres til å treffe følgende vedtak: 
1. Styret tar saken til orientering. 
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1. Hva saken gjelder 
Saken gir en oversikt over mediesaker hvor Sykehusinnkjøp HF er omtalt. De aktuelle mediesakene er 

vurdert ut fra om de er positivt, nøytralt eller negativt vinklet. 

2. Hovedpunkter og handlingsalternativer 

2.1. Medieomtale i perioden 21. mars til 12. juni 2024 
Det har vært begrenset med medieomtale av Sykehusinnkjøp HF siden forrige styremøte. 

Flere saker er positivt vinklede omtaler av saker Sykehusinnkjøp HF har publisert på sine nettsider. 

Noen saker omtaler nye områder hvor Sykehusinnkjøp HF har fått ansvar for å inngå avtaler, som 

vaksiner til vaksineprogram og vaksineutstyr til pandemiberedskap. En sak dekker også rettsaken om 

anskaffelse av ambulansebiler som i 2023 ble omtalt kritisk over lengre tid i Tønsbergs Blad. 

Ankesaken er nå avgjort i lagmannsretten, og Sykehusinnkjøp HF fikk medhold. 

Medieovervåkingen får også treff på saker hvor Sykehusinnkjøp HF kun er nevnt i kraft av rollen som 

generell bidragsyter til inngåelse av avtaler til spesialisthelsetjenesten. Disse er utelatt i oversikten. 

Vinklingen av sakene hvor Sykehusinnkjøp HF har en fremtredende rolle fordeler seg slik: 

Totalt antall saker Positivt vinklet Negativt vinklet Nøytralt vinklet 

13 5 2 6 

 

Sakene er sortert etter publiseringsdato, med de nyeste sakene først: 

• MedWatch omtaler at Sykehusinnkjøp HF har utlyst anbud på spinale implantater til verdi av 

218,6 millioner kroner. 

Saken er nøytralt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 2 og 13-16 

 

• Bransjenettstedet Standard skriver at en designkonkurranse for idé- og designutvikling for 

Helse Sør-Øst publisert av Sykehusinnkjøp HF får kritikk fra aktører i bransjen. De mener at 

case-oppgaven som er del av kvalitetsevalueringen er for omfattende. Spesialistgruppen 

avgjorde i møte med kritikken å lyse konkurransen ut på nytt uten en slik case-oppgave. 

Saken er bak betalingsmur, og vi har ikke fått tilgang til den endelige teksten. 

Saken er negativt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 2 

 

• I Dagens Medisin skriver tre representanter for legemiddelleverandører at Sykehusinnkjøp 

HFs rammeverk for prisavtaler er godt og bør brukes mer. De skriver at alternative avtaler 

kan redusere usikkerhet rundt helsegevinst gitt av nye legemidler, og at myndighetene slik 

kan betale for reell helsegevinst. De mener behovet for alternative prisavtaler vil øke i takt 

med den medisinske utviklingen. 

Saken er nøytralt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 2-3 

 

• I NRK Troms og Finnmark krever Vadsøs ordfører Wenche Pedersen at flyrutene som ble 

avviklet av Widerøe til Tromsø og Kirkenes gjenopprettes. I saken nevnes det at 

Sykehusinnkjøp HFs administrerende direktør Bente Hayes har beskrevet situasjonen som 
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håpløs for virksomhetens 70 Vadsø-ansatte. 

Saken er for Sykehusinnkjøp HFs del nøytralt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 3-4 

 

• MedWatch omtaler Sykehusinnkjøp HFs nettsak om utlysning av vaksineanbud med verdi på 

118 millioner kroner. Dette er første gang Sykehusinnkjøp HF anskaffer vaksiner til 

vaksinasjonsprogram. Prosjektleder i Sykehusinnkjøp HF, Lars Hjellup, sier at 

anbudsprosessen vil være gjenkjennbar fra tidligere runder, og at prosjektet er et spennende 

arbeid å ta fatt på. 

Saken er positivt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 4 og 17-18 

 

• Anbud365 omtaler samarbeidet mellom Sykehusinnkjøp HF, Oslo kommune og DFØ om 

markedsdialog for IKT-utstyr. Produksjon av IKT-utstyr har stor miljøbelastning og risiko for 

brudd på menneskerettigheter. Markedet mener at det hjelper å stille krav til miljø- og 

menneskerettigheter ved anbudsprosesser. Spesialrådgiver i Sykehusinnkjøp HF, Merete 

Sunde, uttaler at bruk av krav og kriterier kan være en driver for utvikling på markedet. 

Saken er positivt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 4-5 

 

• Nettavisen og flere andre medier omtaler Sykehusinnkjøp HFs nettsak om at norske 

helsemyndigheter inngår samarbeid med Storbritannia og USA, og forplikter seg til å følge 

internasjonale miljøkrav for anskaffelser. Spesialrådgiver i Sykehusinnkjøp HF, Maiken 

Pollestad Sele sier at spesialisthelsetjenestens største potensial for utslippskutt ligger i å 

redusere utslippet skapt av produktene som kjøpes til norske sykehus. 

Saken er positivt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 5-6. 

 

• Anbud365 omtaler Sykehusinnkjøp HFs nettsak om aktsomhetsvurderinger hvor 

handlingsplan for prioriterte områder innenfor samfunnsansvar blir lagt ut. Anbud365 

omtaler Sykehusinnkjøp HF som i spissen for arbeid blant annet med etisk handel, 

menneskerettigheter, miljø og sosial dumping. 

Saken er positivt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 6 og 19-21 

 

• Bergens Tidende skriver om pasienter som ikke har fått tilgang til legemidler for behandling 

av spinal muskelatrofi. Legemiddelet Evrysdi er hittil ikke godkjent av Beslutningsforum, men 

både produsenten Roche og Sykehusinnkjøp HF uttaler at de er åpne for å ha nye 

forhandlinger. 

Saken er for Sykehusinnkjøp HFs del nøytralt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 6-7 

 

• Sykepleien omtaler avtalen Sykehusinnkjøp HF har gjennomført om levering av 

vaksinasjonsutstyr for Helsedirektoratet. Avtalen ble tildelt Onemed AS og har verdi på 80 

millioner kroner. Sykepleien peker på at firmaet har utenlandske eiere med tilknytning til 

skatteparadiser. Avdelingsleder samfunnsansvar i Sykehusinnkjøp HF svarer at det ikke er 

uvanlig med utenlandske eiere og at virksomheten ikke kan styre hvem som eier aksjer i dem 

https://www.sykehusinnkjop.no/nyheter/nyheter-2024/vaksineanbud-utlyst/
https://www.sykehusinnkjop.no/nyheter/nyheter-2024/miljosamarbeid-uk-usa/
https://www.sykehusinnkjop.no/nyheter/nyheter-2024/ny-redegjorelse-for-aktsomhetsvurderinger-baner-vei-for-helseforetakene/
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eller hvordan de disponerer eventuelle overskudd. 

Saken er negativt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 8-10 

 

• Anbud365 skriver at Sykehusinnkjøp HF har innført krav om at leverandører leverer 

egenerklæring på at de er frie for russisk involvering. Administrerende direktør Bente Hayes 

sier at Sykehusinnkjøp HF hittil ikke er kjent med forhold som er i strid med 

sanksjonsregelverket knyttet til virksomhetens anskaffelser og at det vil gjennomføres 

kontroller. 

Saken er nøytralt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 10-11 

 

• MedWatch skriver at Norge, Danmark og Island for tredje gang lyser ut felles 

anbudskonkurranse på antibiotika. Samarbeidet sikter på å sikre tilgang til eldre legemidler 

med forsyningsutfordringer og har også styrket fokus på tiltak for å bekjempe økende 

antibiotikaresistens. 

Saken er positivt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 11 og 22-23 

 

• Bladet Vesterålen omtaler leverandøren Blue Aerospace AS som har tatt Sykehusinnkjøp HF 

til retten over en tildeling av avtale om ambulansebiler. Leverandøren fikk ikke tildelt 

avtalen, og mente at evalueringen var feil. Både tingretten og lagmannsretten ga 

Sykehusinnkjøp HF medhold, og dømte Blue Aerospace AS til å dekke Sykehusinnkjøp HFs 

saksomkostninger. 

Saken er nøytralt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 12 

 

Utrykte vedlegg 

• Vedlegg 1 Infomedia med mer 
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